
 

Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 5. maj 2020 
(Dragør Skole) Microsoft Teams møde 
Kl. 18.30 til 21.00  

 
 

                        

1 

 Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: 
Heather Krog (formand), Thomas Jensen (næst-
formand), Annette Rahbek, Jan Hestetræet, Hen-
rik Kassebeer, Louise Bruce, Mette Stie Kallesøe. 
 
Kommunal repræsentant: Nicolaj Riber (A) 
 
Skoleleder: Claus Dyremose 
Administrativ leder: Maikhen Petersen 
 
Medarbejderrepræsentanter: Susanne Thomsen, 
vakant. 
 
Elevrepræsentanter:  
Laura Nicolaisen, Noah Furdal Damm. 
 

Afbud: 
 
Jan Hestetræet 
 
 
 
 
 
 
 
 
Susanne Thomsen 
 
 
 
Laura Nicolaisen, Noah Furdal Damm 
 

 DAGSORDEN: 
 

REFERAT 
 

18:30 1. Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsordenen blev godkendt. 
 
Punktet om budgetopfyldning rykkes op før punktet 
om forældresamarbejdet. 
 

18.35 2. Godkendelse af referat  
 
Ordinært møde 4. marts 2020 
Opfølgning på sidste møde og godkendelse af 
referat. 
 
Bilag 2,1: 
Referat af SB møde 4. marts 2020. 
  

Referatet blev godkendt. 

18.40 3. Orientering fra ledelsen 
- Corona virus - status. 
- Kommissorier for strukturelle forslag til bud-
get 2021. 
- Franskundervisning. 
- 1. maj børn. 
- Læringstrappen fra Villumfonden.  
- Øvrige meddelelser. 
 

 
I sidste uge var der indbrud i den grå bygning, hvor 
der blev smadret nogle ruder og tegnet graffiti på 
væggene indenfor.  
 
Samme nat havde vi indbrud på skolens PLC, hvor 
alle PCere og Ipads blev stjålet og skabene til 
PC’erne blev ødelagt. Indbruddet er meldt til politi 
og forsikring. 
 
Fagfordelingen er i fuld gang, men foregår mest digi-
talt og med virtuelle samtaler mellem medarbejdere 
og ledere. Der er fundet et godt team til 1. klasserne. 
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Status på Coronavirus. Det er langt vanskeligere at 
genåbne skolen, end at lukke den ned. Der kommer 
løbende nye retningslinjer, der skal følges. Vigtigt at 
skolen får besked, hvis der er udfordringer i forbin-
delse med fjernundervisningen, så vi har mulighed 
for at justere. Der er både forældre, der mener, at 
der er for mange opgaver og andre, der mener, at 
der godt kan være flere. 
 
Som en lille byskole er vi lidt udfordret på lokaler og 
har derfor måttet tage Elisenborg, Blushøj og Krudt-
huset i brug for at overholde retningslinjer om af-
stand, antal, samme grupper mv. 
 
Ungdomsskolen har budt ind med aktiviteter, der lig-
ger på tirsdage for Dragør Skole. 
 
Både fra elever, lærere og forældre er der et stort 
ønske om at få mulighed for at mødes med 6-9. år-
gang. Inden for retningslinjerne er det ikke muligt for 
skolen at åbne op for denne mulighed og i stedet op-
fordres til, at eleverne mødes i de små fora, der kan 
arrangeres inden for de udstukne rammer. 
 
Skolebestyrelsen ønsker på et kommende møde at 
drøfte ”Hvad lærte vi af undervisningssituationen i 
forbindelse med Coronaen, som vi med fordel kan 
bruge fremadrettet.” 
 
De kommende 0. klasser er startet op på Stranden-
gen 1. maj. Da pædagogerne også er delt ud på for-
skellige matrikler, har vi fået noget personale med 
fra børnehaverne. Det vurderes, om der skal en ny 
orientering om SFO-pasning ud efter 10. maj. Der 
kan være behov for, at kunne melde sig til/fra på 
ugebasis. 
Der er startet 40 børn og starten ligner ikke den 
sædvanlige start for 1. maj børnene. På trods af det 
opleves det, at børnene har haft en god start og er 
trygge. Det har også været en hjælp, at der er 
kendte mennesker fra børnehaven med. 
 
Franskundervisningen bliver et økonomisk spørgs-
mål, da der på hver årgang ender med at være to 
tyskhold og et franskhold. Det er skolelederens an-
svarsområde at sikre både faglig kompetence og 
økonomisk fornuft. Fra kommende 5. årgang kan vi 
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således kun udbyde tysk, mens kommende 6.-9. år-
gang færdiggør fransk/tysk på nuværende hold.  
 
Der var møde i sidste uge med arkitekten vedrø-
rende projektet med læringstrappen fra Villumfon-
den. Trappen hænger sammen med udearealerne. 
Det er hensigten, at det skal være klar efter sommer-
ferien.  
I den netop besluttede aftale om budgetjustering af 
budget 2020 er det besluttet, at der skal investeres 
for 10 mill. kr. til en tiltrængt renovering af Dragør 
Skole.  
Ifølge kommunalbestyrelsesrepræsentanten har det 
været vigtigt for aftaleparterne, at der er tre lige-
værdige skoler i kommunen. 
 
Som en del af den genåbnede budgetproces er der 
besluttet 8 kommissorier, der skal analysere forskel-
lige områder med henblik på varige besparelser fra 
budget 2021 og fremefter. To forslag er ikke gået vi-
dere.  
På skolen er der mest fokus på kommissorierne om 
”Ledelse” og ”Optimering og organisering”. 
 

19.10 4. Forældresamarbejde i det kommende år  
Emnerne til drøftelse under dette punkt kig-
ger ind i en del af skolens principper, der ved 
samme lejlighed evt. kan konsekvensrettes 
på bagrund af beslutningerne. 
 
Bilag 4,1: 
Princip for skole-hjem samarbejde på Dragør 
Skole. 
 
Bilag 4,2: 
Princip for forældrenes deltagelse i skolens liv 
og barnets skolegang. 
 
Bilag 4,3: 
Princip for skole-hjem samtalerne. 
 
Bilag 4,4: 
Princip for forældremøder. 
 
a. Formen på hjemmearbejde 

 

Skolelederen havde et oplæg til de forskellige em-
ner. 
 
Formen på hjemmearbejde 
Skolebestyrelsen havde følgende input: 

 Et punkt om særskilt opmærksomhed på fritids-
læsning og en systematik for opfølgning. Op-
mærksomhed på elevers forskellighed også den 
sociale baggrund. Koordineret med årgangen og 
afdelingen og fælles politikker på skolen gene-
relt.  

 YouTube film kan glimrende indgå som hjemme-
arbejde, så det ikke sker i undervisningstiden.  

 Understøtte undervisning og hjemmearbejde 
med en god struktur. Savner en form for lektie-
café. 

 Flipped classroom er en arbejdsform, der drøftes 
fra tid til anden og evt. kan indgå i hjemmear-
bejde. 

 
Lektiecafé ligger i den understøttende undervisning, 
ligesom bl.a. det daglige læsebånd. 
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b. Kommunikationsstrategi i forhold til 
Aula og MinUddannelse og herunder mi-
nimumskrav til ugeplanen. 
 

c. Forældrekommunikation. Herunder drøf-
telse af tilgangen til forældremøder. 
 

 
Kommunikationsstrategi i forhold til Aula og Min-
Uddannelse og herunder minimumskrav til ugepla-
nen 
Aula er til kommunikation. Dialogen mellem lærere 
og forældre på Aula er mest velegnet til kortere be-
skeder begge veje. Længere drøftelser egner sig 
bedst til telefonsamtale/møde. 
Der er planlagt en workshop for forældre med tilba-
gemeldinger på oplevelsen af Aula. 
 
MinUddannelse er til information (ugeplan, fravær, 
karakter). Der kommer en fælles retning på, hvordan 
ugeplanen skal se ud. Fx en tydeliggørelse af mål og 
formål for faget.  
 
Forældrekommunikation – tilgangen til forældre-
møder 
Hvordan får vi de gode forældremøder. En drøftelse 
af om eleverne skal med til skole-hjem samtalerne. 
 
Input fra Skolebestyrelsen: 
 

 Kigge på lærernes kompetencer til mødeledelse 
af en voksengruppe med forældre. 

 Forældremødet er en god anledning til at 
fremme teamsamarbejdet på skolen. Bør inde-
holde hvad årgangens lærere har aftalt i og på 
tværs af klasserne, fællesforløb mv. 

 Skole-hjem samtaler kan godt være differentie-
ret, så eleverne deltager i nogle samtaler, mens 
andre kun er med forældrene. Nogle emner er 
mere egnet til drøftelser uden elevernes delta-
gelse.  

 En skole-hjem samtale må ikke indeholde over-
raskelser.  

 Cafésamtaler med elevens fremlæggelse er en 
anden form. 

 Opfordring til at dansk/matematiklærerne klæ-
des på med informationer fra de øvrige faglæ-
rere til skole-hjem samtaler, så man får et samlet 
billede af elevens faglige kvalifikationer. 

 
Skolebestyrelsen havde generelt en oplevelse af, at 
elevplanerne ikke ligger nemt tilgængeligt. 
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20.10 5. Budgetopfølgning 2020 
Status på forbrug efter april 2020.  
 
Bilag 6,1: 
Budgetopfølgning. Eftersendes. 
 

Der er nu vedtaget et nyt budget for 2020, hvor det 
på anlægsbudgettet er besluttet at fremrykke reno-
vering af Dragør Skole. Der er afsat omkring 10. 
mio.kr. til renovering af klimaskærm, ventilation, toi-
letter, vinduer, tag mv. 
  
Der er lavet en handleplan for skolens merforbrug, 
så vi går ud af 2020 med et balanceret budget. Det 
er hensigten, at vi skal arbejde med en økonomi, der 
giver mulighed for at investere i fx nye møbler, læ-
ringsmiljøer mv. 
Der blev redegjort detaljeret for indholdet i hand-
lingsplanen, der også drøftes på LMU den 6. maj. 
 
Kommunalbestyrelsesrepræsentanten bemærkede 
til det justerede budget, at Dragør har opereret med 
et forventet merforbrug. Forvaltningen har ønsket, 
at det allerede nu skulle justeres for at nedbringe 
merforbruget, hvorfor der er besluttet et justeret 
budget. Nogle ting er udsat i år, men kommer igen i 
overslagsårene. De igangsatte analyser handler om, 
at kunne give et bedre råderum fremover på bag-
grund af langsigtede og holdbare løsninger. Særlig 
på ældreområdet har man justeret serviceniveauet. 
 

20.15 6. Meddelelser fra 
 
a. Formanden/næstformanden 

 

Årsberetningen er under udarbejdelse og der arbej-
des med en videomodel. 
 
Formanden har deltaget med de øvrige skolebesty-
relsesformænd i et møde med den nye formand for 
Skoleudvalget.  
 

20.25 b. Eleverne 
 

Intet. 

20.30 c. Lærerne 
 

Intet. 

20.40 d. KB repræsentanten 
 

Orientering givet under budgetopfølgningspunktet. 

20.50 7. Punkter til kommende møder 
 
Juni 2020: 
- Kvalitetsrapport 2018/2019 – videre drøf-
telse. 
- Dragør Skoles værdiarbejde – status på den 
videre proces. 
- Lejrskoler. 
- Mødekalender 2020-2021. 
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- Drøftelse af Forsknings- og Uddannelsesmi-
nisteriets mulighed for at søge midler til sam-
arbejde og udveksling af lærere og elever i de 
nordiske og baltiske lande. 
 
August 2020:  
- Budget 2021 
 
September 2020: 
- Oplæg fra SFO lederen med gennemgang af 
Mål og indholdsplanen for SFO’en. 
- Drøftelse af mobilpolitik i skolen og SFO’en 
og herunder spilledage med tablets i SFO’en. 
-Drøftelse af nationale test og øvrige test; 
hvordan disse indgår i arbejdet med eleverne 
og hvad de skal bidrage med. 

 
Næste møde er planlagt 18. juni 2020. 
 

20.55 8. Eventuelt 
 

Der ønskes en opmærksomhed på en god tilbage-
gang til skolen, når det igen bliver hverdag efter Co-
rona pandemien. 
 
Der arbejdes på en model for, hvordan vi får sagt 
farvel til 9. klasserne i denne tid. 
 
Vi afventer nye udmeldinger om fase 2 for genåb-
ning og indkalder evt. til et nyt møde, såfremt det 
bliver nødvendigt. 
 

 


